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Protokół Nr XXIV/08 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej dnia 18 grudnia 2008 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył 

dwudziestą czwartą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 

obecnych było 19 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Ad. 2)  
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek obrad 

XXIV sesji Rady Powiatu.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, w imieniu Zarządu Powiatu, zgłosił wniosek o dodanie  

do porządku obrad jako punkt 14: „Apel Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie planowanej 

reorganizacji sądów powszechnych”.  

 

Wniosek Starosty został przyjęty w wyniku głosowania - 19 głosów „za”.  

Porządek obrad po dokonanej zmianie został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”. 
 
Porządek posiedzenia XXIV sesji Rady Powiatu 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad: 

 - XXI sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 30 października 2008 r., 

 - XXII sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 9 listopada 2008 r., 

 - XXIII sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 20 listopada 2008 r., 

4. Ogłoszenie wyników konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną 

z powiatem gostyńskim. 

5. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

6. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
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7. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 

8. Zapytania radnych. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały Nr XV/127/08 z dnia 13 marca 2008 r. w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania.  

b) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 r., 
c) zatwierdzenia projektu zestawienia przychodów i wydatków Powiatowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok, 
d) uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu Gostyńskiego 

na lata 2008-2011, 
e) wydatków budżetu powiatu, które w 2008 r. nie wygasają z upływem roku 

budżetowego, 
f) uchwalenia budżetu powiatu na 2009 r. 

10. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu o zadaniach inwestycyjnych 

i remontowych na drogach powiatowych wykonanych w 2008 r. oraz na temat zimowego 

utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2008 – 2009. 

11. Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu za 2008 rok. 

12. Apel Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie podjęcia działań zmierzających do zmiany 

przepisów prawa ograniczających dostęp osobom niepełnosprawnym gorzej uposażonym 

do refundacji kosztów zakupu środków ortopedycznych i materiałów pomocniczych. 

13. Apel Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie podjęcia działań zmierzających do zmiany 

przepisu prawa dyskryminującego osoby niepełnosprawne. 

14. Apel Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie planowanej reorganizacji sądów powszechnych. 

15. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Wolne głosy.  

18. Zakończenie.  

 
Ad. 3) 
 
Protokół Nr XXI/08 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 30 października 2008 r. został 

przyjęty w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  

 

Protokół Nr XXII/08 z uroczystej sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 9 listopada 2008 r. został 

przyjęty w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
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W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  

 

Protokół Nr XXIII/08 z nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 20 listopada 2008 r. 

został przyjęty w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  

 
Ad. 4) 
 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że na konkurs „Najlepsza 
praca magisterska tematycznie związana z Powiatem Gostyńskim” wpłynęło 7 prac:  

1) Honorata Biernaczyk — temat „Ocena stanu agrotechniki buraka cukrowego na terenie 

gminy Poniec”, 

2) Wiktor Bogusławski — temat „Pogorzela — zarys dziejów”, 

3) Urszula Burzyńska — temat „Wewnątrz szkolny system doradztwa zawodowego 

(na podstawie Gimnazjum w Pogorzeli)”, 

4) Arleta Kordek — temat „Folklor Biskupiański jako czynnik integracji społecznej. 

Na przykładzie badań w gminie Krobia”, 

5) Wojciech Krasowski — temat „Wpływ zmiennego poziomu piętrzenia zbiornika wodnego 

Jeżewo na kształtowanie się stanów płytkich wód podziemnych”, 

6) Adam Ratajczak — temat „Występowanie ptaków krukowatych Corvidae w cyklu rocznym 

na terenie Gostynia w latach 2006-2007”, 

7) Robert Wawrzyniak  — temat „Geneza i rozwój Klubu Sportowego Kania Gostyń w latach 

1923-2006 r.”, 

 
Kapituła Konkursowa dnia 22 października br. wyłoniła laureatów. Dyplomy i okolicznościowe 

upominki otrzymają: Pani Arleta Kordek, Pan Adam Ratajczak, Pani Honorata Biernaczyk, Pani 

Urszula Burzyńska.  

III miejsce za pracę „Wpływ zmiennego poziomu piętrzenia zbiornika wodnego Jeżewo 

na kształtowanie się stanów płytkich wód podziemnych” otrzymuje Pan Wojciech Krasowski, 

II miejsce zajął Pan Robert Wawrzyniak za pracę „Geneza i rozwój Klubu Sportowego Kania 

Gostyń w latach 1923-2006 r.”. Zwyciężył Pan Wiktor Bogusławski z pracą „Pogorzela- zarys 

dziejów”.  

Po wręczeniu nagród i wyróżnień Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie nagrodzone 

prace zostaną zachowane w formie elektronicznej w Starostwie Powiatowym, natomiast w formie 

książkowej zostały przekazane do Biblioteki Publicznej. Następnie, dziękując za pracę, przedstawił 

skład kapituły konkursowej, w której zasiadali Wicestarosta Pan Janusz Sikora, Pan Marek 

Smektała – Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, Pan Alfred Siama- Przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych, Pan Paweł Hübner- Dyrektor Biblioteki oraz Pan Robert Czub- 

Kierownik Muzeum. 
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Ad. 5) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu Powiatu z 30 października, 6, 13, 18, 20 listopada, 2 i 8 grudnia br. zostały przekazane 

radnym.  

 
Ad. 6) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu” 
radni zadali następujące pytania: 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o informację z działalności Zarządu 

z 30 października br. dotyczącą wniosku Komitetu Organizacyjnego Zlotu „Strefa 

Militarna 2009” w sprawie dofinansowania imprezy. Zapytał, jaką kwotę przeznaczy 

powiat w tym roku na realizację tego przedsięwzięcia. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że co do kwoty jeszcze decyzja nie zapadła. 

Być może warto byłoby, aby Komitet wystąpił o środki w ramach konkursu. Ponadto Biuro Promocji 

ma środki w budżecie na promocję powiatu. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o informację z 13 listopada br, gdzie 

zapisano, że najemcom lokali położonym na I piętrze budynku przychodni zostały 

złożone wypowiedzenia, które następnie zostały wycofane. Zapytała o powody 

najpierw wręczenia wypowiedzeń, a następnie ich wycofania. Ponadto radna 

zwróciła uwagę, że dopiero w listopadzie dokonano zmian w arkuszach 

organizacyjnych szkół związanych z początkiem roku. Podczas każdego kolejnego 

posiedzenia Zarządu dokonywano zmian tej uchwały. Poprosiła o przedstawienie 

szczegółów w tej sprawie.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pierwsze pytanie powiedział, że wszyscy 

wynajmujący gabinety otrzymali wypowiedzenia. Lekarze uzgadniali między sobą przeprowadzki 

gabinetów do innych budynków nie informując o tym Starostwa. Po wstępnych rozmowach 

wycofano wypowiedzenia spółkom dentystycznym. Podmioty chcące opuścić budynek ośrodka 

przyjęły wypowiedzenia podpisując umowy najmu w na okres kilku miesięcy, do czasu 

przygotowania nowych lokali.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiadając na pytanie radnej dotyczące arkuszy 

organizacyjnych wyjaśnił, że każda szkoła jest zobowiązana przygotować arkusze na następny rok 

szkolny, które przesyłane są do zaopiniowania przez Kuratorium Oświaty. Kuratorium ma na to 30- 

dniowy termin, jednak nie wywiązało się z tego zdania przesyłając opinie w terminie późniejszym. 

Ponadto część zmian do arkuszy wynika z wymogu, iż każda zmiana w planie pracy dotycząca 

danej szkoły wymaga zaakceptowania przez Kuratorium Oświaty w Poznaniu.  
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Radny Pan Henryk Sadzki zwrócił się o szersze omówienie spotkania 

z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Budowy Dróg i Autostrad w Poznaniu 

na temat dwóch skrzyżowań w kierunku drogi powiatowej i drogi krajowej 

w okolicach cmentarza oraz klasztoru.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że GDDKiA jest gotowa poprowadzić 

inwestycję, ale proszą o złożenie bardziej konkretnego wniosku łącznie z koncepcją i ewentualnie 

za ich zgodą przygotowanie projektu rozwiązania tych skrzyżowań. Są gotowi sfinansować 

oświetlenie i sygnalizację. Dodatkowo rozmawiano na temat odcinka drogi od Rynku do torów 

na ul. Jana Pawła II. Niektóre z domów położonych przy tej ulicy są niezamieszkałe, przeznaczone 

do wykupu i rozbiórki. Podmiotem współpracującym przy tym zadaniu byłaby Gmina Gostyń.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do wniosku Komisji Budżetu, 

Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego w sprawie dofinansowania udziałów 

w Funduszu Poręczeń Kredytowych w wysokości 30.000 zł zapytał o sposób 

sfinansowania tego zadania.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym odbył się Zarząd Powiatu, 

podczas którego odrzucono wniosek Komisji, ale przyjęto inne rozwiązanie, które zostanie 

przedstawione jako wniosek do projektu budżetu na 2009 rok. Środki będą pochodzić z rezerwy 

na inwestycje, ze środków zaoszczędzonych po przeprowadzonych przetargach w 2008 r. 

 

Ad. 7) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

wpłynęła interpelacja złożona przez radnych Pana Henryka Sadzkiego oraz Roberta 

Marcinkowskiego o treści: „Z wielką radością przyjęliśmy fakt, że Powiat Gostyński uplasował się 

w swojej kategorii na wysokim drugim miejscu na liście beneficjentów Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych. Ponad 760 tys. zł, które mają być przekazane na modernizację 

infrastruktury drogowej związanej ze strefą gospodarczą w Czachorowie to duży zastrzyk środków 

do budżetu i znaczne wsparcie rozwoju gospodarczego. Ponieważ środki te najprawdopodobniej 

powiat otrzyma w roku przyszłym, a dziś, zgodnie z projektem budżetu na rok 2009, inwestycja ma 

pełne pokrycie w planowanych wydatkach, zwracamy się z interpelacją do Zarządu wnioskując 

o przedstawienie propozycji zagospodarowania tych środków. Jednocześnie wnioskujemy, 

aby uwolnione w ten sposób kwoty przeznaczyć na rozwój infrastruktury drogowej. Ponieważ 

pozytywna ocena wniosku była możliwa także w oparciu o partnerstwo z gminą Gostyń, 

proponujemy, aby poszerzyć zakres rzeczowy planowanej na przyszły rok przebudowy chodnika 

przy ul. Starogostyńskiej i dokonać kompleksowej modernizacji łącznie z nawierzchnią  

od ul. Poznańskiej do Huty oraz rozbudową istniejącego parkingu przy drodze powiatowej. 

Ul. Starogostyńska przenosi obecnie znaczną część ruchu z całego osiedla Pożegowo, stanowi 

drogę dojazdową do firm, szkół czy krytej pływalni. Poza tym w sytuacji utrudnień w mchu, o czym 
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mogliśmy się przekonać podczas modernizacji ul. Poznańskiej, jest alternatywą do wyjazdu przez 

zachodnią część miasta. W tej sytuacji poprawa standardu, a co za tym idzie bezpieczeństwa, 

staje się w pełni uzasadniona.” 

 

Ad. 8) 

„Zapytania radnych”  

Radna Pani Elżbieta Palka zadała pytania: 

1) dotyczące losu pisma w sprawie interwencji związanej ze szpitalem, 

2) dotyczące programu „Bezpieczny Powiat Gostyński”; program stracił swoją ważność 

a wydaje się, że bezpieczeństwo w powiecie pogarsza się, 

3) dotyczące dochodów powiatu- w przyszłym roku obniżeniu ulegają stawki podatku; 

Zapytała, jak to się odbije na dochodach powiatu i czy rząd myśli o zrekompensowaniu 

strat samorządom. 

Radny Pan Mirosław Waluś: 

1) zwracając się do Dyrektora SP ZOZ powiedział, że w dniu 6 listopada br. 

na posiedzeniu Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego zwrócił się 

o przedstawienie braków kadrowych w szpitalu na stan obecny, oraz jak to będzie 

wyglądało w 2012 roku. Zgodnie z protokołem Dyrektor zobowiązał się 

do przygotowania odpowiedzi. Dziś mija 6 tygodni od posiedzenia Komisji, 

a odpowiedzi nadal nie ma. 

2) zwrócił się z pytaniem do Wicestarosty, jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa 

kontraktu SP ZOZ na 2009.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak 

1) zapytał o konkurs na stanowisko Za-cy Dyrektora SP ZOZ ds. lecznictwa, 

2) zwrócił się z pytaniem do Wicestarosty w związku z otrzymanym dzisiaj pismem 

od Rady Gminy Krobia w sprawie użytkowania przez uczniów Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi boiska sportowego. Burmistrz zwraca się 

o pomoc w rekultywacji boiska. Radny zapytał o bazę sportową w Krobi.  

 

Ad. 8 a) 
 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/127/08 z dnia 13 marca 2008 r. w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, realizowanych 

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

Poinformował, że w związku z rezygnacją indywidualnych osób niepełnosprawnych 

z dofinansowania do turnusów rehabilitacyjnych niewykorzystane środki w załączniku nr 1 pkt 2 

proponuje się przenieść na zadanie nr 3 i nr 5 w tymże załączniku – dofinansowanie zaopatrzenia 

w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne oraz środki pomocnicze oraz dofinansowanie 
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likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych. Przeniesienia te pozwolą 

na pełne wykorzystanie przez Powiat Gostyński środków otrzymanych z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, z uwzględnieniem aktualnych potrzeb środowiska osób 

niepełnosprawnych i ich rodzin. Zmiany proponowane przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

zostały uzgodnione z Powiatowym Urzędem Pracy. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił opinię Powiatowej Społecznej 

Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Rada zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXIV/193/08 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/127/08 z dnia 13 marca 2008 r. 
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 
Ad. 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 r. przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 8 grudnia 2008 roku przyjął projekt uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 rok. Zmiany 

w planie dochodów: 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 63.964 zł z tyt. otrzymania środków rezerwy 

subwencji ogólnej na uzupełnienie dochodów powiatu – dz. 758 rozdz.78502 § 2760. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 54.025 zł z tyt. otrzymania dotacji celowej 

na realizację programu „Aktywizacja jednostek samorządu terytorialnego i organizacji 

pozarządowych” – dz.854 rozdz.85415 § 2130. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.200 zł w ZSS w Brzeziu z tyt. wpłat dla szkoły – 

dz.801 rozdz.80102 § 0970 – 500 zł, rozdz.80134 § 0970 – 700 zł. 

Plan dochodów po zmianach zwiększa się o kwotę 119.189 zł. Zmiany w planie wydatków: 
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1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 6.000 zł w PODGiK w Gostyniu na wynagrodzenia – 

dz.750 rozdz.75011 § 4010. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.200 zł w ZSS w Brzeziu na zakup dyplomów 

i pucharów i paczek świątecznych– dz.801 rozdz. 80102 § 4210 – 500 zł, rozdz.80134 

§ 4300 – 700 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 89.602 zł w szkołach na brakujące wynagrodzenia 

i pochodne oraz gaz. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł w DPS w Rogowie na uruchomienie 

pracowni fusingu – dz.852 rozdz.85202 § 4210 – 8.500 zł, § 6060 – 11.500 zł. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.050 zł w DPS w Rogowie na wypłacenie nagród – 

dz.852 rozdz.85202 § 4010 – 3.515 zł, § 4110 – 448 zł, § 4120 – 87 zł. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 9.500 zł w Starostwie na bieżące utrzymanie – 

dz.75020 § 4210 – 3.500 zł, § 4300 – 5.000 zł, § 4410 – 1.000 zł. 

7. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 23.000 zł w Starostwie z wynagrodzeń i pochodnych 

– dz.750 rozdz. 75020. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 23.000 zł w PUP w Gostyniu na wypłatę nagród – 

dz.853 rozdz. 85333 § 4010 – 21.750 zł, § 4110 – 1.137 zł, § 4120 – 113 zł. 

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 90 zł w Starostwie na odpis na ZFŚS – dz.750 rozdz. 

75020 § 4440. 

10. Przesunięcia planu wydatków pomiędzy działami w ZSS w Brzeziu – z dz.801 rozdz. 80111 

do dz. 854 rozdz.85415. 

11. Zmniejszenie rezerwy celowej na pomoc społeczną o kwotę 24.050 zł – dz.758 rozdz. 

75818 § 4810. 

12. Zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 12.797 zł – dz.758 rozdz. 75818 § 4810. 

13. Przeniesienie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w PZD w Gostyniu, 

ZSO w Gostyniu, KPPSP w Gostyniu, ZSR w Grabonogu, Starostwie w Gostyniu.  

Plan wydatków po zmianach zwiększa się o kwotę 119.189 zł 

W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych 

1. W załączniku nr 4 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2007-2009 w programie infrastruktura drogowa zmniejsza się zadania 

pn.:  

1) „Przebudowa drogi Gostyń-Stankowo dr 3909 P” o kwotę 17.596 zł, 

2) „Przebudowa drogi Poraj - Czachorowo dr 4930P” o kwotę 82.248 zł, 

3) „Przebudowa drogi 4928 P Drzewce-Rokosowo” o kwotę 15 zł,  

4) „Budowa chodnika dr 4929 P wieś Wygoda” o kwotę 683 zł, 

oraz zwiększa się zdania pn.: 

1) „Budowa chodnika dr 4947 P wieś Daleszyc” o kwotę 1 zł, 

2) „Budowa chodnika dr 4927 P wieś Bruczków” o kwotę 4.613 zł, 
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3) „Przebudowa drogi dr 4907 Pępowo-Dłoń i budowa chodnika wieś Wilkowice” o kwotę 

17.474 zł.  

oraz zmniejsza się w zadaniu pn. ”Budowa hali sportowej w ZSO w Gostyniu” wydatki na 2010 r. 

o kwotę 1.400.000 zł oraz łączne nakłady finansowe o kwotę 1.400.000 zł.  

W załączniku nr 3 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu Powiatu 

zmniejsza się zadnia pn.: 

1) „Budowa chodnika ul. Polna” o kwotę 7.534 zł, 

2) „Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Mostowa i Towarowa” o kwotę  

14.936 zł. 

Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2008 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 rok.  

Zmiany w planie dochodów 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 3.016 zł z tyt. nie zwróconego wadium – dz.801 rozdz. 

80120 § 0970. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 12.000 zł z tyt. wpływu z lat ubiegłych – zwrot 

dofinansowania za CKU – dz. 758 rozdz.75814 § 0970. 

Plan dochodów po zmianach zwiększa się o kwotę 15.016 zł 
Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.562 zł w ZSOiZ w Krobi na naprawę sieci 

elektrycznej – dz. 801 rozdz.80120 § 4270. 

2. Zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 12.454 zł – dz758 rozdz.75818 § 4810. 

3. Przeniesienie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie 

i jednostkach: DPS w Zimnowodzie, DPS w Chwałkowie, DPS w Chumiętkach, ZSZ 

w Gostyniu, KPPSP w Gostyniu, PINB w Gostyniu, ZSS w Brzeziu, ZSO w Gostyniu.  

Plan wydatków po zmianach zwiększa się o kwotę 15.016 zł 

Dokonuje się zmian – zwiększenia o kwotę 12.200 zł przychodów (§ 0830) i wydatków (§ 2960 – 

9.500 zł, § 4750 – 2.700 zł) w załączniku nr 5 „Przychody i wydatki Powiatowego Funduszu 

Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym” 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o program „aktywizacja jednostek samorządu terytorialnego 

i organizacji pozarządowych”, na który powiat otrzymał zwiększenie planu dochodów o kwotę 

54.025 zł. Zwróciła się o udzielenie szerszej informacji na temat tego programu. Ponadto zapytała, 

czy jeżeli ta kwota została teraz rozdysponowana na jakieś inne cele, to wcześniej wydatkowane 

kwoty zostaną wpisane w ten program. Radna zwróciła też uwagę, że na jednym z posiedzeń 

Zarząd zdecydował o udzieleniu poręczenia SP ZOZ. Zapytała, gdzie jest to zapisane w budżecie.  

 



 10

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiadając na pierwsze pytanie odpowiedział, że program 

był realizowany przez Zespół Szkół Specjalnych w Brzeziu, na który uzyskano dofinansowanie 

w kwocie 54.025 zł. Łączna wartość projektu to 77.179 zł. Wyjaśnił, że na realizację programu 

powiat wyłożył własne środki, obecnie nastąpił ich refundacja.  

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że umowa poręczenia zostanie 

podpisana w poniedziałek. Wygrał bank Nordea Bank Polska S.A. Poręczenie jest widoczne 

w projekcie budżetu powiatu na 2009 rok w rezerwie utworzonej na spłatę tej części, która 

dotyczyłaby roku 2009. Cała kwota jest uwidoczniona w prognozie długu.  

 
Autopoprawka Zarządu Powiatu została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/194/08 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu zestawienia przychodów i wydatków 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok przedstawił 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski. 

Poinformował, że planowane przychody Powiatowego Funduszu na 2009 r. wynosić będą 

190.000 zł (w tym 2.500 zł odsetki). Są to wpływy z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska 

i wprowadzanie w nim zmian przydzielane przez Urząd Marszałkowski w Poznaniu zgodnie z art. 

402 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska. Stan środków na początek roku 

2009 planowany jest w kwocie 25.774 zł. Planowane wydatki Powiatowego Funduszu na 2009 r. 

w kwocie 195.000 zł przeznaczone zostaną na realizację zadań określonych w art. 407 ww. ustawy 

Prawo ochrony środowiska, które wyszczególniono w załączniku do przedmiotowej uchwały. Są to 

zadania, których finansowanie będzie wspomagane środkami pochodzącymi z Powiatowego 

i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Kontynuowane będzie 

monitorowanie zlikwidowanego składowiska odpadów niebezpiecznych obejmujące wykonanie 

analiz z 6 piezometrów. W ramach edukacji ekologicznej prowadzone będą działania związane 

ze wzrostem świadomości ekologicznej wśród młodzieży i mieszkańców. Kontynuowany będzie 

program regulacji populacji lisów oraz likwidacji wyrobów zwierających azbest. W ramach 

rewitalizacji parków kontynuowane będą prace w parku przy Zespole Szkół Rolniczych 

w Grabonogu oraz parku w Chwałkowie i w Bruczkowie. Prowadzone będą działania związane 

z zadrzewieniami śródpolnymi i retencjonowaniem wody. Zgodnie z przedstawionymi planami 
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prognozowany stan środków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na koniec 2009 roku wynosić będzie 20.774 zł. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Józef Konarczak 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja wnioskuje o zmianę nazwy punktu 6 w załączniku do projektu uchwały, który 
otrzymałby brzmienie: Realizacja programu regulacji populacji drobnej zwierzyny łownej. 
Komisja wnioskuje również o dodanie w załączniku do projektu uchwały punktu 
7 w brzmieniu: Walka z chorobami pszczół. Komisja wnioskuje, by przeznaczyć na ten cel 
5.000 zł z prognozowanego stanu środków na koniec 2009 r.  

 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że otrzymał pismo od burmistrza Krobi dotyczące 

renowacji boiska w Krobi, z którego w dużej mierze korzystają uczniowie szkoły powiatowej. Koszt 

całkowity ma wynieść 36.000 zł.  

Radny złożył wniosek, aby na renowację boiska w Krobi przeznaczyć 5.000 zł 
z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska- prognozowany stan środków na koniec 
2009 r. 
 

Radny Pan Józef Konarczak powiedział, że na posiedzeniu Komisji pytano Naczelnika Pana 

Szumskiego, na co zostaną przeznaczone środki zapisane w tym punkcie. Naczelnik wyjaśnił, 

że na regulację populacji lisów.  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski wyjaśnił, że program dotyczy regulacji populacji lisów. Powiat 

odstąpił od finansowania zakupu naboi, kupuje za to kuropatwy, które są wprowadzane 

do środowiska.  

Radny Pan Józef Konarczak zwrócił uwagę, że tak przedstawiając sprawę można dojść 

do wniosku, że z jednej strony tępi się lisy, a z drugiej wprowadza się do środowiska kuropatwy, 

które są pożywką dla lisów. Dlatego Komisja proponuje, aby wpisać „populacji drobnej zwierzyny 

łownej”- mogą to być zarówno kuropatwy, jak i zające czy kaczki.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił się do Naczelnika o wyjaśnienie, jakie 

znaczenie miałaby ewentualnie zmiana tego zapisu.  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że zmiana zapisu nie spowoduje zmiany systemu 

działania. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił się do Przewodniczącego Komisji 

Pana Konarczak o uzasadnienie drugiego wniosku Komisji.  
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Radny Pan Józef Konarczak wyjaśnił, że corocznie pada pytanie, czy dofinansujemy walkę 

z chorobami pszczół, w tym z warozą pszczół. Postanowiono nie wskazywać konkretnie nazwy 

choroby pszczół, lecz zapisać to bardziej ogólnie. 

 

Posiedzenie Rady opuścił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Wniosek Komisji w sprawie zmiany nazwy punktu 6 w załączniku do projektu uchwały, który 
otrzymałby brzmienie „Realizacja programu regulacji populacji drobnej zwierzyny łownej” 
został przyjęty w wyniku głosowania- 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 7 głosach 
„wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Na salę posiedzeń powrócił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 
Obecnych- 19 radnych. 

 

Wniosek Komisji w sprawie dodania w załączniku do projektu uchwały punktu 7 
w brzmieniu „Walka z chorobami pszczół” i przeznaczeniu na ten cel 5.000 zł 
z prognozowanego stanu środków na koniec 2009 r. został przyjęty w wyniku głosowania- 
12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 7 głosach „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński odnosząc się do wniosku złożonego przez radnego 

Pana Krzysztofa Wachowiaka zwrócił się do radnych o oddalenie tego wniosku, gdyż narusza on 

przepisy ustawy o Ochronie Środowiska. Nie można takiego wydatku zrealizować z Powiatowego 

Funduszu Ochrony Środowiska.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak wycofał złożony wcześniej wniosek.  

 

Uchwała Nr XXIV/195/08 w sprawie zatwierdzenia projektu zestawienia przychodów 
i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok 

została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 9 d) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2008-2011 przedstawił Etatowy Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak.  

Przedstawił korekty wniesione do tabeli załącznika do uchwały ws. WPI na lata 2008-2011. 

W punkcie „Infrastruktura drogowa”: 

- poz. 3. „Budowa ronda przy drodze wojewódzkiej nr 434 oraz powiatowej nr 4930 P, I kat.”: 
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środki własne po poprawce wyniosą 980 tys. zł, natomiast zewnętrzne 3 mln zł. 

W uwagach adekwatnie zmieniono także opis. W poprzednim zapisie błędnie wskazano 

3.980 tys. zł jako wyłącznie środki własne. 

- poz. 9. „Przebudowa drogi nr 4093 P (Grabonóg - Piaski, III kat.”: za 2009 rok zwiększono 

udział Gminy Piaski w inwestycji do 100 tys. zł, zatem całość planowanych nakładów 

na 2009 r., łącznie z udziałem środków własnych powiatu, wyniesie 200 tys. zł, a nie 

160 tys. zł. 

- poz. 17 „Miasto Gostyń, budowa chodnika, ul. Polna”: za 2008 r. podana kwota obejmuje wkład 

gminy Gostyń w wysokości 20 tys. zł, jako środki zewnętrzne. W poprzednim zapisie 

błędnie nie ujęto udziału gminy Gostyń w 2008 roku. 

Naniesione poprawki powodują odpowiednią zmianę kwot w bilansach ogólnych. Poinformował, 

że dotychczasowy Wieloletni Program Inwestycyjny wraz z licznymi zmianami traci aktualność. 

Zasadnicza część inwestycji jest co prawda kontynuowana, natomiast skala zmian wynikających 

zarówno z wejścia w nową perspektywę do 2011 roku, pojawienia się nowych potrzeb 

inwestycyjnych, jak i rozkład środków finansowych oraz poszczególnych źródeł finansowania, 

powodują konieczność przyjęcia nowego WPI. Zaproponowane zmiany, które dotyczą głównie 

infrastruktury drogowej, wynikają z postępu prac nad kategoryzacją dróg powiatowych. Wydatki 

na drogi zaliczone do III kategorii planuje się w przypadku deklaracji Rady właściwej gminy 

o współfinansowaniu w wysokości co najmniej 50% planowanych nakładów. Do listy inwestycji 

w zakresie infrastruktury drogowej zostały dodane także nowe projekty. Prace nad kategoryzacją 

zaowocowały nowymi inicjatywami, które w większości przypadków są wynikiem partnerstwa 

powiatu oraz gmin. Doszły też nowe, znaczące inwestycje z innych obszarów, jak budowa 

pawilonu szkolnego wraz z pracowniami w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu. Należy też 

podkreślić, że wobec aktualnej, trudnej kondycji finansowej powiatu oraz w wyniku dążenia 

do rozwijania partnerstwa z innymi samorządami, w dalszym ciągu podejmuje się działania, które 

mogą być realizowane przy współpracy i wspólnym zaangażowaniu finansowym samorządów. 

Stąd realizacja wielu inwestycji uzależniona jest od udziału finansowego poszczególnych gmin, 

powiatów czy samorządu wojewódzkiego. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Wnioski zgłoszone przez Członka Zarząd Pana Jerzego Ptaka zostały przyjęte w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
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Uchwała Nr XXIV/196/08 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 
Powiatu Gostyńskiego na lata 2008-2011 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 
Ad. 9 e) 

Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2008 r. nie wygasają z upływem 

roku budżetowego przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 191 ust. 1 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. 

o finansach publicznych niezrealizowane kwoty wydatków zamieszczonych w budżecie jednostki 

samorządu terytorialnego wygasają z upływem roku budżetowego (31 grudnia). Natomiast przepis 

ust. 2 stanowi, iż organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego (rada) może ustalić wykaz 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określić ostateczny termin 

dokonania każdego wydatku ujętego w wykazie. Zarząd w projekcie uchwały proponuje Wysokiej 

Radzie ustalenie wykazu wydatków nie wygasających zgodnie z cytowanymi wyżej przepisami 

prawa w zakresie realizowanych w roku 2008 zadań inwestycyjnych i remontowych. By środki 

finansowe mogły być wydatkowane w roku 2009 bez konieczności wprowadzania ich do budżetu 

roku 2009, celowym jest podjęcie przez Radę przedmiotowej uchwały. Po ewentualnym przyjęciu 

projektu uchwały przez Wysoką Radę, środki finansowe określone w ust. 1 projektu uchwały, 

zostaną przekazane zgodnie przepisem art. 191 ust. 4 ustawy o finansach publicznych 

na wyodrębnione subkonto podstawowego rachunku bankowego powiatu, a następnie z tego 

rachunku w roku 2009 regulowane będą płatności. Ponadto ze względu na różne terminy płatności 

Zarząd proponuje ustalenie ostatecznego terminu dokonania wydatków na dzień 30 września 

2009 r.  

Ponadto Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu dzisiejszym przyjął poprawkę do projektu uchwały 

poprzez dodanie w § 1 ust. 1 wydatku: „Remont elewacji budynku w ZSO w Gostyniu 280.000 zł” 

i wnosi o jej przyjęcie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  

 
Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania w § 1 ust. 1 wydatku: „Remont elewacji 
budynku w ZSO w Gostyniu 280.000 zł” został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
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Uchwała Nr XXIV/197/08 w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2008 r. nie wygasają 
z upływem roku budżetowego został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 
Ad. 9 f)  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2009 r. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że budżet powiatu na 2009 rok otwiera nową 

dekadę funkcjonowania samorządu powiatowego, lecz w głównej mierze jest on kontynuacją 

zadań realizowanych przez pierwsze 10 lat. Dochody kształtują się na poziomie 60 mln zł, 

a wydatki prawie 64 mln zł. Deficyt w projekcie budżetu został wpisany na poziomie 4 mln zł 

i zostanie pokryty z kredytów i pożyczek, które w dużej części zostaną przeznaczone na spłatę 

zadłużenia z lat ubiegłych. W 2009 roku powiat zaciągnie kredyt w wysokości 9,5 mln zł, z czego 

3,6 mln zł zostanie przeznaczonych na spłaty zaległości finansowych z lat ubiegłych oraz 800 tys. 

zł odsetek. Zestawienie wskazuje, że środki z kredytów zostaną przeznaczone głównie na wydatki 

majątkowe. W celu zapewnienia prawidłowego rozwoju powiatu przyjęto pewne założenia, które 

leżą u podstaw konstrukcji budżetu. W zakresie wydatków majątkowych realizowana jest polityka 

mająca na celu prawidłowy rozwój naszych placówek oświatowych, społecznych, utrzymaniu 

odpowiednich standardów oraz utrzymanie dróg powiatowych. W pierwszej kolejności powiat 

realizuje zadania, na które pozyskuje środki zewnętrzne z Unii Europejskiej, programów 

rządowych i samorządów gminnych. Kolejnym założeniem jest realizacja polityki płacowej 

w jednostkach, prowadząca na przestrzeni kilku lat do zmniejszenia dysproporcji wynagrodzenia 

pracowników poszczególnych jednostek. Ze względu jednak na dość duże zadłużenie 

i niekorzystne prognozy gospodarcze związane z kryzysem światowym konieczne jest zachowanie 

dyscypliny w wydatkach bieżących i oszczędne gospodarowanie mieniem powiatu. W czasie roku 

budżetowego 2009 Zarząd podejmie starania w celu dalszego pozyskiwania środków finansowych 

z budżetu państwa w celu zmniejszenia deficytu lub wprowadzenia dodatkowych zadań 

do realizacji. Starosta zwrócił się o przyjęcie projektu budżetu na 2009 r.  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. Poinformowała, 

że ustala się dochody budżetu powiatu w wysokości 60.038.112 zł. Ogólna kwota dochodów, 

o której mowa w ust.1. obejmuje:  

1) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na zadania bieżące z zakresu administracji 

rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami realizowane przez powiat 5.448.244 zł, 

2) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa n zadania bieżące realizowane przez powiat 

na podstawie porozumień z organami administracji rządowej 8.000 zł, 

3) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację bieżących zadań własnych 

powiatu 4.848.500 zł, 
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4) dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego 644.340 zł, 

5) dotacje rozwojowe oraz środki na finansowanie Wspólnej Polityki Rolnej 380.788 zł 

Z kwoty dochodów przeznacza się łącznie na:  

1) dochody bieżące kwotę 57.967.112 zł, 

2) dochody majątkowe kwotę 2.071.000 zł, 

Ustala się wydatki budżetu powiatu w kwocie 63.889.539 zł 

Z wydatków, o których mowa w ust.1. przeznacza się łącznie na:  

1) wydatki bieżące kwotę 53.732.739 zł w tym: 

a) z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe i bezosobowe, uposażenia i pochodne 

od wynagrodzeń kwotę 36 358 641 zł, 

b) na dotacje celowe przekazane gminom na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego kwotę 282.887 zł 

c) na dotacje celowe przekazane dla powiatów na zadania bieżące realizowane 

na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego 

kwotę 73.477 zł, 

d) na dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych 

do realizacji stowarzyszeniom kwotę 189.500 zł, 

e) na dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych 

do realizacji fundacjom kwotę 4.000 zł, 

f) na dotacje celowe na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących 14.060 zł, 

g) na dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie prac remontowych 

i konserwatorskich obiektów zabytkowych przekazane jednostkom niezaliczanym 

do sektora finansów publicznych 35.000 zł, 

h) dotacje celowa dla pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych kwotę 1.500 zł, 

i) dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych 

do realizacji pozostałym jednostkom niezaliczanym do sektora finansów publicznych 

90.000 zł, 

j) na obsługę długu kwotę 800.000 zł, 

k) wydatki na programy i projekty ze środków funduszy strukturalnych i Funduszu 

Spójności 410.703 zł 

2) wydatki majątkowe w kwocie 10.156.800 zł w tym: 

a) limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny 9.880.000 zł, 

b) wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych 66.800 zł, 
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c) dotacje celowe na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 

inwestycyjnych 210.000 zł 

Ogólna kwota wydatków określona w ust. 1 obejmuje: 

1) wydatki na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej wykonywanych 

przez powiat w kwocie 5.448.244 zł, 

2) wydatki na realizację zadań bieżących realizowanych przez powiat na podstawie 

porozumień z organami administracji rządowej w kwocie 8.000 zł, 

3) wydatki związane z realizacją zadań na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 

samorządu terytorialnego 644.340 zł  

Źródłem sfinansowania deficytu budżetowego w kwocie 3.851.427 zł jest kredyt bankowy. 

Na spłatę kredytu przeznacza się kwotę 3.599.309 zł. 

Tworzy się w budżecie powiatu rezerwy w kwocie 1.930.000 zł, z tego: 

1) rezerwę ogólną w kwocie 50.000 zł, 

2) rezerwy celowe w kwocie 1.880.000 zł na: 

a) zadania oświatowe w kwocie 960.000 zł w tym na specjalny fundusz nagród 

dla nauczycieli 35.850 zł, 

b) pomoc społeczną 280.000 zł 

c) spłatę pożyczki zaciągniętej przez SP ZOZ poręczoną przez Zarząd 500.000 zł 

d) realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 10.000 zł 

e) na pozyskane środki zewnętrzne 130.000 zł 

Upoważnia się Zarząd Powiatu do: 

1. Zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego 

deficytu budżetowego do wysokości 2.000.000 zł, 

2. Dokonywania zmian w planie wydatków polegających na przeniesieniu planowanych 

wydatków między rozdziałami i paragrafami w ramach działów klasyfikacji budżetowej 

z wyłączeniem wydatków majątkowych, 

3. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach, 

4. Zaciągania zobowiązań:  

1) na finansowanie wydatków z tytułu limitów na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 

i kwotach, zgodnie z załącznikiem Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny 

Powiatu Gostyńskiego na lata 2009-2011, 

2) z tytułu umów, których realizacja w roku następnym (2009) jest niezbędna dla zapewnienia 

ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa w 209 roku, 

3) na finansowanie programów i projektów realizowanych za środków budżetu Unii 

Europejskiej oraz niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielonej przez państwa 
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członkowskie Europejskiego porozumienia o Wolnym Handlu (EFTA) a także innych 

środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, niepodlegających zwrotowi.  
5. Przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 

działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym. 

Ustala się:  

1. Maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez zarząd w ciągu roku budżetowego 

w wysokości 1.000.000 zł i pożyczek do kwoty 500.000 zł. 

2. Kwotę 3.000.000 zł, do której zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania.  

3. Zasady rozliczeń zwrotu wydatków: dla powiatowych jednostek budżetowych: 

1) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w roku 

budżetowym 2009 przyjmowane są na rachunek bankowy i zmniejszają wykonanie 

wydatków roku 2009, 

2) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe powiatu zwroty wydatków dokonanych  

w poprzednich latach budżetowych przyjmowane są na rachunek bankowy i stanowią 

dochody powiatu roku 2009. 

4. Roczne limity dla: 

1) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie 

przejściowego deficytu budżetu – w kwocie 2.000.000 zł; 

2) zobowiązań z tytułu nowych kredytów (pożyczek) zaciąganych na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu 3.851.427 zł; 

3) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek 3.599.309 zł 

Zarząd na posiedzeniu w dniu 8 grudnia 2008 r. przyjął autopoprawkę do budżetu na 2009 rok. 

Zmiany w załączniku Nr 1 – Planowane dochody na 2009 rok.  

1) Zwiększa się dochody o kwotę 50.000 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 6300 z tyt. pomocy 

finansowej z gminy Krobia na dofinansowanie budowy chodnika wraz ze ścieżką rowerową 

przy ul,. Kobylińskiej w Krobi.  

Zmiany w załączniku Nr 2 – Planowane wydatki na 2009 rok  

1) Zwiększa się wydatki o kwotę 50.000 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 6050 na zwiększenie zadania 

pn. „ Budowa chodnika dr. 4803 P Krobia ul. Kobylińska”, 

2) Zmniejsza się wydatki o kwotę 650.000 zł w dz. 600. rozdz. 60014 § 6050 na zadanie 

pn. „Przebudowa drogi 4965 P Dąbrówka – Strumiany – Borek Wlkp.”, 

3) Zwiększa się wydatki o kwotę 312.622 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 6050 na zwiększenie 

zadania pn. „Przebudowa drogi Poraj – Czachorowo dr. 4930 P” , 

4) Tworzy się rezerwę na wydatki inwestycje w kwocie 337.378 zł – dz. 758 rozdz. 75818 § 6800, 

5) Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami wydatków w dz. 853 rozdz. 85321 – Zespoły 

ds. orzekania o stopniu niepełnosprawności oraz w dziale 750 rozdz. 75020 w Starostwie. 
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W załączniku Nr 4 „Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego 

na lata 2009-2011”:  

- w programie I – Infrastruktura drogowa: 

- w poz. 1 w kol. „Wydatki 2009” kwotę 1.215.000 zł zastępuje się kwotą 1.527.622 zł, 

- w poz. 9 w kol. „Wydatki 2011” skreśla się kwotę 75.000 zł, 

- w poz. 13 w kol. „Łączne nakłady finansowe” kwotę 2.150.000 zł zastępuje się kwotą 

1.500.000 zł, w kol. „Wydatki 2009” kwotę 1.650.000 zł zastępuje się kwotą 1.000.000 zł, 

- w poz. 16 w kol. „Łączne nakłady finansowe” kwotę 750.000 zł zastępuje się kwotą 

800.000 zł, w kol. „Wydatki 2009” kwotę 100.000 zł zastępuje się kwotą 150.000 zł, 

- w poz. 18 w kol. „Łączne nakłady finansowe” kwotę 60.000 zł zastępuje się kwotą  

90.000 zł, 

- w poz. 19 w kol. „ Łączne nakłady finansowe” kwotę 50.000 zł zastępuje się kwotą  

65.000 zł. 

 - w programie II - Oświata i kultura fizyczna  

- w poz. 1 w kol. „Łączne nakłady finansowe” kwotę 6.500.000 zł zastępuje się kwotą 

7.450.000 zł. 

W projekcie uchwały dokonuje się następujących zmian: 

w § 1 pkt.1 kwotę 60.038.112 zł zastępuje się kwotą 60.088.112 zł, 

w § 1 pkt.3 ppkt. 2) kwotę 2.071.000 zł zastępuje się kwotą 2.121.000 zł, 

w § 2 pkt.1 kwotę 63.889.539 zł zastępuje się kwotą 63.939.539 zł, 

w § 2 pkt. 2 ppkt.1 lit. a) kwotę 36.358.641 zł zastępuje się kwotą 36.308.821 zł,  

w § 2 pkt. 2 ppkt. 2 kwotę 10.156.800 zł zastępuje się kwotą 10.206.800 zł, 

w § 2 pkt. 2 ppkt.2 lit. a) kwotę 9.880.000 zł zastępuje się kwotą 9.592.622 zł, 

§ 8 otrzymuje brzmienie: „Tworzy się w budżecie powiatu rezerwy w kwocie 2.267.378 zł z tego 

rezerwę ogólną w kwocie 50.000 zł i rezerwy celowe w kwocie 1.880.000 zł na: 

a) zadania oświatowe w kwocie 960.000 zł, w tym na specjalny fundusz nagród dla 

nauczycieli 35.850 zł  

b) pomoc społeczną 280.000 zł, 

c) spłatę pożyczki zaciągniętej przez SP ZOZ poręczoną przez Zarząd 500.000 zł, 

d) realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 10.000 zł, 

e) na pozyskane środki zewnętrzne 130.000 zł, 

f) na wydatki inwestycyjne 337.378 zł 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu o projekcie budżetu na 2009 r o treści: 

„Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony Zarządzeniem 

Nr 25/2004 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 listopada 2004 r. 

ze zmianami w osobach: Przewodniczący Zdzisław Drost, Członkowie Danuta Szczepańska 
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i Beata Rodewald-Łaszkowska działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 

7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2001 r. Nr 55, poz. 577 

ze zmianami) wyraża o przedłożonym przez Zarząd projekcie budżetu Powiatu Gostyńskiego 

na 2009 rok wraz z objaśnieniami i informacją o stanie mienia komunalnego opinię pozytywną. 

Zarząd Powiatu Gostyńskiego przedstawił Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu projekt 

budżetu powiatu na 2009 rok celem zaopiniowania. Wraz z projektem budżetu przedłożono 

objaśnienia i informację o stanie mienia komunalnego oraz prognozę kształtowania się kwoty 

długu. Projekt budżetu opracowany został w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej, 

określonej w Rozporządzeniu Ministra Finansów z dnia 14 czerwca 2006 r. w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz. U. Nr 107, poz. 726 ze zmianami) i spełnia 

wymagania uchwały Rady Powiatu Nr XLVI/355/06 z dnia 31 sierpnia 2006 r. w sprawie określenia 

trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej. Poczynione przez Skład Orzekający ustalenia 

wskazują, że opracowany przez Zarząd projekt budżetu powiatu przewiduje dochody w kwocie 

60.038.112 zł (z podziałem na dochody bieżące i majątkowe) i wydatki w kwocie 63.889.539 zł 

(z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe).Według założeń budżet powiatu na 2009 rok ma być 

budżetem niezrównoważonym, zakładającym deficyt budżetu w kwocie 3.851.427 zł (co stanowi 

6,42% planowanych dochodów), który zostanie sfinansowany przychodami z kredytu bankowego. 

Projekt przewiduje przychody budżetu w kwocie 7.450.736 zł, a rozchody w kwocie 3.599.309 zł, 

co znajduje odzwierciedlenie w załączniku Nr 3 do projektu uchwały. Z analizy projektu budżetu 

na 2009 rok oraz sprawozdań budżetowych przedkładanych Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

wynika, że kwota długu na koniec 2009 r. wyniesie 20.550.975 zł, co stanowi 34,23% planowanych 

dochodów (dopuszczalny poziom to 60%), a kwota przypadających do spłaty rat kredytów 

i pożyczek wraz z odsetkami w 2009 r. wyniesie 4.889.309 zł, co stanowi 8,14% planowanych 

dochodów powiatu (dopuszczalny poziom to 15%). W ocenie Składu Orzekającego budżet powiatu 

po stronie dochodów obejmuje podstawowe źródła dochodów własnych, w tym także dochody 

pochodzące z gospodarki majątkiem powiatu. Z analizy przedłożonych materiałów wynika, 

że zaplanowane kwoty subwencji: w tym części oświatowej, równoważącej i wyrównawczej 

oraz udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych przyjęto w wielkościach ustalonych przez 

Ministra Finansów w piśmie Nr ST4-4820/763/2008 z dnia 10 października 2008 r. Planowane 

z budżetu państwa dotacje celowe na realizację zadań ustawowo zleconych realizowanych 

przez powiat zostały ujęte prawidłowo, tak po stronie dochodów jak i kierunków ich przeznaczenia 

za wyjątkiem dotacji celowej z budżetu państwa zaplanowanej zgodnie z wykazem dysponenta 

w dz. 710 rozdz. 71014 § 2110—powiat zaplanował dotację w wysokości 60.000 zł, natomiast 

dysponent wykazał plan w kwocie 10.000 zł. W ramach planowanych wydatków zabezpieczono 

realizację ustawowych zadań obowiązkowych przez jednostki organizacyjne powiatu 

oraz powiatowe służby, inspekcje i straże. W budżecie została utworzona rezerwa ogólna 

oraz rezerwa celowa na zadania oświatowe, na pomoc społeczną, na spłatę pożyczki zaciągniętej 

przez SP ZOZ poręczonej przez Zarząd, na pozyskane środki zewnętrzne (należy dokładniej 
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sprecyzować cel — środki zewnętrzne to dotacje, pożyczki i kredyty, darowizny, pomoc finansowa, 

środki unijne itp.) oraz na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 

(§ 8 uchwały oraz zał. Nr 2), których kwoty mieszczą się w wielkościach określonych w art. 173 

ust. 4 i 5 ustawy o finansach publicznych oraz w art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2008 r. 

o zarządzaniu kryzysowym (Dz. U. Nr 89 poz. 590). Skład Orzekający nie wnosi zastrzeżeń 

do załączonego do projektu uchwały budżetowej planu przychodów i wydatków Powiatowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Powiatowego Funduszu Gospodarki 

Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym. Zdaniem Składu Orzekającego szczegółowość 

projektowanego budżetu i wyrażone w projekcie uchwały budżetowej zapisy spełniają wymóg 

art. 184 ustawy o finansach publicznych, a zawarte upoważnienia dla Zarządu Powiatu zgodne są 

z ustawą o samorządzie powiatowym oraz ustawą o finansach publicznych. W „Objaśnieniach” 

do projektu budżetu wskazano założenia jakie przyjęto do wyliczeń prognozowanych dochodów 

oraz do kalkulacji wydatków. Omówiono rodzaje wydatków planowanych do realizacji 

w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. Skład Orzekający wskazuje na następujące 

uchybienie występujące w projekcie budżetu i materiałach towarzyszących: w § 9 ust. 4 pkt 2 

postanowień projektu uchwały dotyczącym upoważnienia Zarządu do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku następnym — podano 2009 zamiast 2010- jest niezbędna 

dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa w — podano 209 r. zamiast 

2010. Takie same zapisy powielono na str. 31 w części dotyczącej uzasadnienia do projektu 

uchwały. W ocenie Składu załączona do projektu budżetu informacja o stanie mienia komunalnego 

została opracowana z zachowaniem postanowień art. 180 ustawy o finansach publicznych. Wykaz 

mienia obrazuje stan majątku, jaki powiat posiada wraz ze zmianami, jego wartość i sposób 

wykorzystywania oraz dochody z tego tytułu uzyskiwane. Mając na uwadze powyższe Skład 

Orzekający postanowił jak w sentencji.” 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Zaremba poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – 5 głosów „za”. 

 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Józef Konarczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się” wnioskując jednocześnie o przesunięcie kwoty 50.000 zł z zadania: budowa 

chodnika dr 4927 P wieś Bruczków” w punkcie 5 Załącznika nr 4 do projektu budżetu na ułożenie 

chodników na ul. Polnej w Gostyniu.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo– Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 3 głosy 

„za”, 2 głosy „wstrzymujące się” podczas nieobecności 1 radnego.  
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projektu uchwały pozytywnie- 4 głosy „za”, 2 głosy „wstrzymujące”. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

przedstawił ostateczną opinię o projekcie budżetu sformułowaną przez Komisję. Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie zgłaszając wniosek w sprawie przeznaczenia 30.000 zł 

na nabycie udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych. Komisja wskazała 

pokrycie kosztów z rezerwy ogólnej. Komisja odrzuciła wniosek Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska w sprawie przesunięcia kwoty 50.000 zł z zadania „Budowa chodnika dr 

4927 P wieś Bruczków” w punkcie 5 Załącznika nr 4 do projektu budżetu na ułożenie chodników 

na ul. Polnej w Gostyniu.  

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Pan Andrzej Pospieszyński 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński przedstawił stanowisko Zarządu do wniosków 
zawartych w opiniach komisji stałych. Poinformował, że Zarząd rozpatrywał wniosek złożony 

przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w sprawie przesunięcia kwitu 50.000 zł 

z zadania „Budowa chodnika dr 4927 P wieś Bruczków” w punkcie 5 Załącznika nr 4 do projektu 

budżetu na ułożenie chodników na ulicy Polnej w Gostyniu. Wniosek został rozpatrzony 

negatywnie. Wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego w sprawie 
przeznaczenia 30.000 zł z rezerwy ogólnej na nabycie udziałów w Samorządowym Funduszu 

Poręczeń Kredytowych Zarząd również rozpatrzył negatywnie uzasadniając niewielką rezerwą 

ogólną. Ponadto Zarząd wystąpił o udostępnienie danych dotyczących udziałów innych powiatów 

w Funduszu. Na posiedzeniu w dniu dzisiejszym Zarząd postanowił wystąpić z wnioskiem 
w formie autopoprawki do projektu budżetu na 2009 r. w sprawie przeznaczenia 40.000 zł 
na wykup udziałów w Samorządowy Funduszu Poręczeń Kredytowych. Pokrycie środków 
pochodzić będzie z rezerwy inwestycyjnej.  
 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że przed rozpoczęciem sesji 

radni nie zgłosili propozycji wniosków nie uwzględnionych w projekcie budżetu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił półgodzinną przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godz. 15:15 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski otworzył dyskusję.  

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu budżetu powiatu na 2009 rok została przyjęta 
w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących 
się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 

Wniosek Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w sprawie przesunięcia kwoty 
50.000 zł z zadania „budowa chodnika dr 4927 P wieś Bruczków” w punkcie 5 Załącznika 
nr 4 do projektu budżetu na ułożenie chodników na ul. Polnej w Gostyniu w wyniku 
głosowania- 5 głosów „za”, 9 głosów „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących się” został 
oddalony. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 

Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie przeznaczenia 40.000 zł z rezerwy inwestycyjnej  
na wykup udziałów w Samorządowy Funduszu Poręczeń Kredytowych został przyjęty 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Uchwała Nr XXIV/198/08 w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2009 rok została podjęta 
w wyniku głosowania- 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących 
się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

Ad. 10) 

Informację Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu o zadaniach inwestycyjnych i remontowych 

na drogach powiatowych wykonanych w 2008 r. oraz na temat zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w sezonie 2008 – 2009 przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan 

Grzegorz Mayer. 

 

Informacja z wykonania zadań inwestycyjnych i remontowych na drogach powiatowych 

wykonanych w 2008r. stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Informacja z przygotowania do akcji zimowej w sezonie 2008/2009 stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. 

Salę posiedzeń opuścił radny Pan Alfred Siama. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała przedstawione informacje pozytywnie.  
 

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu o zadaniach inwestycyjnych 
i remontowych na drogach powiatowych wykonanych w 2008 r. oraz na temat zimowego 
utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2008 – 2009 została przyjęta w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Ad. 11) 
Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu przedstawił 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 
Na salę posiedzeń powrócił radny Pan Alfred Siama. 

Na sali obecnych jest 19 radnych. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że komisja 

zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie. 

 

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła się z pytaniem do przewodniczącego Rady Społecznej, 

czy Rada podejmowała inicjatywy, które później przedstawiła szpitalowi jako godne realizacji. 

Przepisy prawa nakazują Radzie opiniowanie spraw szpitala, ale pyta też, czy Rada zainicjowała 

jakieś przedsięwzięcia.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że Rada Społeczna mówiła o uruchomieniu 

szkoły rodzenia, przez co szpital miał się stać bardziej przyjazny. Rada omawiała programy 

dotyczące profilaktyki oraz możliwości modernizacji szpitala. Dyrektor SP ZOZ do wszystkich tych 

spraw się ustosunkowywał. Radni wskazywali też na pewne problemy i wskazywali możliwości ich 

rozwiązania.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy Rada Społeczna w ostatnich miesiącach była 

informowana o sytuacji w ogólnie pojętym pogotowiu ratunkowym- chodzi o kadry i sposób 

funkcjonowania. Zapytała, czy Rada Społeczna, mówiąc o zmianach kadrowych, podejmowała 

własne przedsięwzięcia związane z pozyskaniem kadry. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora powiedział, że prawie na każdym posiedzeniu Rady Społecznej 

były omawiane problemy zespołów ratownictwa medycznego. W sprawie pozyskiwania kadr 

prowadzono rozmowy z Dyrektorem, któremu wskazano możliwości pozyskania dwóch lekarzy- 

chirurga i neonatologa.  

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał o dalsze losy oddziału dla przewlekle chorych w Poniecu 

oraz obsadę karetek.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że z dniem 31 grudnia oddział miał zostać 

przekształcony w Zakład Opiekuńczo- Leczniczy bądź inny podmiot działający na podobnych 

zasadach. Narodowy Fundusz Zdrowia pozwoli jeszcze przez rok podtrzymać oddziały dla 
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przewlekle chorych. Po rozmowach z Dyrektorem szpitala podjęto decyzję o przedłużeniu o kolejny 

rok funkcjonowania oddziału z uwagi na niski poziom placówki w porównaniu do funkcjonujących 

zakładów opiekuńczo- leczniczych w Rawiczu czy w Śremie. Wyraził nadzieję, że najbliższy rok 

pozwoli na zaadaptowanie budynku ośrodka w Gostyniu na zakład opiekuńczo- leczniczy. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące obsady poszczególnych karetek powiedział, że w karetce 

specjalistycznej jest lekarz, natomiast w karetce wypadkowej są ratownicy. Karetka wypadkowa 

stacjonuje w Krobi i Borku Wlkp., natomiast specjalistyczna przy Centrum Powiadamiania 

Ratunkowego.  

 

Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu zostało przyjęte 
w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących 
się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

Ad. 12)  
Rada Powiatu Gostyńskiego przyjęła Apel w sprawie podjęcia działań zmierzających 
do zmiany przepisów prawa ograniczających dostęp osobom niepełnosprawnym gorzej 
uposażonym do refundacji kosztów zakupu środków ortopedycznych i materiałów 
pomocniczych w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 

Apel stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 13) 
Rada Powiatu Gostyńskiego przyjęła Apel w sprawie podjęcia działań zmierzających 
do zmiany przepisu prawa dyskryminującego osoby niepełnosprawne w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
Apel stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad. 14) 
Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę na trzeci akapit, gdzie po liczbie spraw jest wyraz 

„jednak” stanowiący zaprzeczenie wyrażenia go poprzedzającego. Zaproponowała wykreślenie 

wyrazu „jednak” oraz rozpoczęcie nowego zdania o wyrazu „należy”.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zgłosił poprawkę polegającą na nadaniu 

zdaniu poprzedzającemu brzmienia: „W ciągu roku 2008 do Sądu wpłynęły 12 392 sprawy.” 

 

Zaproponowane poprawki zostały przyjęte w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  
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Rada Powiatu Gostyńskiego przyjęła Apel Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 
planowanej reorganizacji sądów powszechnych w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

Apel stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 15) 
Odpowiedzi na zapytania. 
 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski udzielając odpowiedzi na pytanie w sprawie 

losów pisma Klubu „Lewica i Demokraci” przytoczył jego fragment o treści: „Z naszych spotkań 

z mieszkańcami wynika, że w dalszym ciągu w zespole karetki specjalistycznej (dawnej R) nie ma 

w dni robocze w godzinach dopołudniowych dyżurnego lekarza. Uważamy, że jest to niezgodne 

z kontraktem zawartym przez SP ZOZ z NFZ, co skutkować może m.in. zerwaniem kontraktu, 

a także narusza poczucie bezpieczeństwa zdrowotnego. Wiemy też, że w drugiej połowie grudnia 

2008 roku odchodzi ze szpitala Pani Barbara Jórdeczka, ordynator oddziału noworodkowego. 

Docierają do nas informacje o nieefektywnych krokach podejmowanych przez Dyrekcję szpitala 

w sprawie pozyskania neonatologa, co rodzi zagrożenie dla dalszego funkcjonowania oddziału. 

W trosce o zapewnienie mieszkańcom właściwej opieki medycznej Klub prosi o pilną interwencję 

w wyżej poruszonych kwestiach.” Poinformował, że zwrócił się na piśmie do Dyrektora SP ZOZ 

w Gostyniu z prośbą o ustosunkowanie się do pisma. Otrzymał odpowiedź o treści: „Od grudnia 

2008 r. obsada dawnej karetki „R”, obecnie specjalistycznej jest pełna (tzn. tak jak wynika 

z wymogów NFZ), w godzinach dopołudniowych jest na stałe lekarz, który przebywa w CPR 

(Centrum Powiadamiania Ratunkowego). Od stycznia obsada lekarska będzie również 

zagwarantowana w godzinach dopołudniowych w karetce specjalistycznej. W tym celu 

pozyskaliśmy jednego lekarza z zewnątrz, który od stycznia również zadeklarował dyżur w karetce 

specjalistycznej w godzinach dopołudniowych. Na dzień dzisiejszy są finalizowane rozmowy 

z nowymi lekarzami celem zabezpieczenia w pełni Oddziału Dziecięcego i Noworodkowego. 

Przypominamy równocześnie iż zostały podejmowane wcześniej kroki i rozmowy z jedną z pań 

neonatolog, która wyraziła wolę i chęć pracy w Oddziale Noworodkowym jednak w ostatniej chwili 

zrezygnowała z negocjacji z nami i odmówiła współpracy na stałe, twierdząc, iż jest to bardzo 

odpowiedzialna praca. Od stycznia 2009 r. nastąpi wzmocnienie kadry lekarskiej w Oddziale 

Chirurgicznym o chirurga - ortopedę. Poza tym w SP ZOZ w Gostyniu istnieje możliwość 

specjalizacji w Oddziale Wewnętrznym i na dzień dzisiejszy posiadamy jednego lekarza stażystę, 

również zakończyliśmy formalny etap dotyczący uzyskania akredytacji w Oddziale Chirurgicznym 

i Położniczo — Ginekologicznym uzyskując zgody konsultantów wojewódzkich.” 

 

 



 27

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na zapytanie dotyczące programu 

„Bezpieczny Powiat Gostyński” poinformował, że nowy program został już opracowany, 

ma obowiązywać do 2011 roku. Jest on zbieżny z ogólnopolskim programem, natomiast został 

dostosowany do potrzeb naszego powiatu. Koordynatorem prac nad programem był Kierownik 

Biura Zarządzania Kryzysowego przy udziale Policji. Program miał zostać zatwierdzony 

 na ostatnim posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, jednak z uwagi na nieobecność 

Starosty nie został wprowadzony do porządku obrad. Starosta odnosząc się do pytania 

dotyczącego dochodów powiatu w 2009 roku w związku z obniżeniem podatków oraz sytuacją 

kryzysową powiedział, że budżet został uchwalony po korektach. Nie dotarły do powiatu żadne 

informacje dotyczące układu wykonawczego tego budżetu ani dyspozycje Wojewody co do 

jakichkolwiek zmian w budżecie. O wpływ zmniejszenia podatku na dochody pytano 

parlamentarzystów, którzy odpowiadali, że 93% obywateli płaci niższy podatek, w związku z czym 

jednoprocentowe obniżenie nie ma wielkiego wpływu. Co do sytuacji związanej z mniejszym 

wzrostem gospodarczym i mniejszymi dochodami z tego tytułu powiedział, że powiat jest na takie 

sytuacje bardziej odporny, gdyż dochody bezpośrednie z podatków nie są dużym udziałem 

w jego budżecie.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że udział w podatku CIT nie jest duży, natomiast jest 

on bardzo duży w przypadku podatku PIT, gdyż wynosi 9,5 mln zł.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński dodał, że był podawany przykład, gdy zmniejszał się 

podatek CIT z 40 % na 19 %, gdzie była lepsza ściągalność. Być może okaże się, że zmniejszenie 

podatku nie będzie skutkowało mniejszymi dochodami. W najgorszym przypadku nastąpi 

wykreślenie jakiegoś zadania z budżetu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiadając na pytanie dotyczące kontraktu SP ZOZ 

na 2009 r. poinformował, że Dyrektor SP ZOZ w tej chwili przebywa w Poznaniu. Wicestarosta 

otrzymał informację, iż lekarze są skłonni podpisać wniosek o przesunięciu terminu negocjacji 

dotyczących kontraktu na 2009 r. Sprawa kontraktów została przedstawiona na konwencie 

Starostów Województwa Wielkopolskiego, w którym uczestniczył. Konwent popiera stanowisko 

dyrektorów szpitali w sprawie wyceny wartości punktów w lecznictwie stacjonarnym, poradniach 

specjalistycznych oraz innych zakresach świadczeń. Ustawa z dnia 22 lipca 2006 roku 

o przekazaniu środków finansowych świadczeniodawcom na wzrost wynagrodzeń w ZOZ-ach 

zapewniała dodatkowe środki na ten cel. Stanowiło ono około 14- 15 %. wartości ogólnego 

kontraktu zawartego z NFZ na świadczenia usług medycznych. O taką wartość powinna wzrosnąć 

wartość punktu, aby w pełni zabezpieczyć środki na niezbędne koszty osobowe. Wysokość 

wynagrodzeń nie może ulec obniżeniu. Tak ciężko wywalczona, po długich protestach, stabilizacja 

w sektorze ochrony zdrowia jest niezbędna do zapewnienia poczucia bezpieczeństwa 

mieszkańcom naszych powiatów. Nieuwzględnienie wyceny wartości punktu w rzeczywistej 

wysokości kosztów osobowych grozi kolejną destabilizacją oraz pogorszeniem dostępności jakości 

świadczonych usług, co jest sprzeczne z celem i duchem reformy systemu ochrony zdrowia. W tej 

chwili wartość punktu wacha się w granicach 51 zł. Odnosząc się do pytania na temat konkursu 
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na zastępcę dyrektora SP ZOZ powiedział, że dnia 9 grudnia 2008 r. odbyło się posiedzenie 

komisji konkursowej w celu wyboru kandydata na stanowisko zastępcy dyrektora do spraw 

medycznych SP ZOZ w Gostyniu. Na ogłoszony konkurs wpłynęły dwie oferty- lekarza medycyny 

Marcina Hańczewskiego, specjalisty II stopnia chirurgii ogólnej oraz lekarza medycyny Lecha 

Szaefera, specjalista II stopnia chorób wewnętrznych. Członkowie komisji konkursowej dokonali 

analizy złożonych ofert, zapoznali się ze złożonymi przez kandydatów dokumentami i ustalili, 

że spełniają one wymagania formalne określone przepisami prawa. Komisja konkursowa 

przeprowadziła rozmowy kwalifikacyjne osobno z każdym z wymienionych kandydatów. 

Po dyskusji komisja zgodnie z przyjętym regulaminem postępowania konkursowego przystąpiła 

do wyboru kandydata. W wyniku tajnego głosowania komisja wyłoniła kandydaturę lekarza 

medycyny Marcina Hańczewskiego, który od 1 grudnia 2007 r. pełnił obowiązki na tym stanowisku.  

Odpowiadając na pytanie radnego Wachowiaka dotyczące pisma od Rady Gminy Krobia 

w sprawie użytkowania przez uczniów Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi 

boiska sportowego poinformował, że dopiero dzisiaj otrzymał pismo w tej sprawie o treści: 

„W związku z rosnącymi kosztami utrzymania w należytym stanie nawierzchni boiska sportowego 

w Krobi przy ulicy Ogród Ludowy prosimy o rozważenie możliwości partycypacji w kosztach. 

Z boiska korzysta Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi będący jednostką 

organizacyjną powiatu podczas zajęć wychowania fizycznego. Rozgrywki ligowe w dużej mierze 

zostaną przeniesione na stadion w Pudliszkach, w związku z czym głównym użytkownikiem będą 

uczniowie ZSOiZ, zatem nasza prośba jest tym bardziej uzasadniona. Przewidywany koszt 

wykonania zabiegów pielęgnacyjnych- spulchnianie, areacja i nawożenie wyniesie ok. 5,50 zł  

na metr kwadratowy. Powierzchnia płyty boiska wynosi 5.400 m2, co stanowi łącznie kwotę 

ok. 36.000 zł.” Wicestarosta powiedział, że Zarząd jeszcze nie zapoznał się pismem, 

po rozpoznaniu zostanie udzielona odpowiedź.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, czy zastępca dyrektora ds. lecznictwa będzie teraz 

pracował w gostyńskim szpitalu 6 dni w tygodniu, czy tak jak do tej pory- 3 dni.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zwrócił uwagę, że jest to dyrektor ds. medycznych. O pracy 

swego zastępcy decyduje Dyrektor SP ZOZ Pan Piotr Miadziołko.  

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał, czy SP ZOZ podpisał kontrakt. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że w tej chwili trwają negocjacje. Kontraktu nie 

podpisały prawie wszystkie szpitale z Wielkopolski. Przypomniał sytuację sprzed dwóch lat, 

gdy dyrektorem SP ZOZ był Pan Maciej Janiszewski. Trwały wówczas negocjacje dotyczące 

przejęcia podstawowej opieki zdrowotnej.  

 

Ad. 16) 
Wnioski i oświadczenia radnych 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski złożył wniosek dotyczący zakończenia 

budowy chodnika we wsi Ziółkowo. Zaproponował, aby brakujące środki pozyskać z oszczędności 

w trakcie roku. 
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Ad. 17) 
Wolne głosy. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił się do radnych z zaproszeniem do udziału w akcji 

organizowanej jutro przez radnych lewicy. Ta akcja to włączenie się w apel Parlamentu 

Europejskiego wystosowany do rządów krajów członkowskich w sprawie propagowania idei 

transplantologii organów. Poinformował, że podjęli akcję „Karta życia”, karty będą rozdawane jutro 

w okolicach gostyńskiego rynku.  

 

Ad. 18) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął XXIV sesję 
Rady Powiatu o godz. 16:00.  

 

       Przewodniczący Rady Powiatu 

            /-/ Robert Marcinkowski 

 

Protokołowała 

Agnieszka Szczepaniak 
 

 

 


